

## Arab Universities Knowledge Network for Climate Change and Carbon Footprint (AUKNCCF)

Building a Sustainable Future Together

Registration Open for Universities from All Regions

Register Here and Join the Network

Dear Colleague

The Arab Universities Knowledge Network for Climate Change and Carbon Footprint provides a collaborative platform for Arab universities to address climate change challenges. Members of the Network gain access to valuable resources such as expert workshops, research collaborations, and opportunities to benchmark their practices alongside leading institutions. The Network fosters joint research, supports faculty exchanges, and facilitates participation in international seminars and fellowship opportunities, all aimed at advancing sustainability efforts across the region and beyond.

Additionally, the Network offers support for establishing carbon footprint center, providing tools and expertise to help universities measure and reduce their environmental impact. Together, we can develop and implement sustainable solutions to create a more sustainable future for the Arab region.

### Membership Privileges:

Collaboration in international research grant opportunities with special privileges for young scholars, fostering the next generation of climate researchers

Preferential access to national, regional, and international research fellowship opportunities, encouraging innovation in climate change solutions and sustainable development

Access to professional development sessions from ADU's Smart Learning and Innovation Centers, enhancing skills in sustainable practices, carbon footprint reduction, and climate change mitigation

Participation in international faculty specialized seminars and guest speaker series, exposing participants to global expertise in sustainability and climate action

Faculty exchange opportunities facilitating knowledge sharing and collaboration for joint research grant projects on climate challenges

Special rates for services provided by Association of Arab Universities and the Arab Council for Social Responsibility, including training programs, consultancies, conferences, sustainability assessments, and strategies for implementing sustainable initiatives and practices

Registration fee waivers for international conferences organized by ADU, supporting participation in sustainability, climate change, and environmental issues discussions

Opportunities to organize and lead student study abroad programs and educational study tours, promoting cultural exchange and learning about different approaches to sustainability

Free access to ADU's library and learning resources, providing valuable information on climate change, sustainability, and environmental science

Access to a mentorship program connecting senior climate researchers with early-career researchers and students from member universities.

Receive expert training and consultancy from AUKNCCF specialists to improve sustainability rankings, prepare carbon footprint reports, and enhance global climate action recognition. Access tailored workshops, policy guidance, and support for implementing sustainability practices.

Support for establishing Carbon Footprint Center

To register and apply for membership, Click Here

To learn more about the Arab Universities Knowledge Network for Climate Change and Carbon Footprint Program, Click Here.

If you have any inquiries related to the program, please contact us at [AUKNCCF@adu.ac.ae](mailto:AUKNCCF@adu.ac.ae)

Together we can make a difference!

Warm regards,  
H.E. Prof. Amr Ezzat Salamah  
Secretary General at Association of Arab Universities

## شبكة الجامعات العربية للمعرفة بشأن التغير المناخي والبصمة الكربونية

معاً نبني مستقبلاً مستداماً

التسجيل مفتوح لجميع الجامعات

سجل الآن وانضم إلى الشبكة

الزملاء الأعزاء،

توفر شبكة الجامعات العربية للمعرفة بشأن التغير المناخي والبصمة الكربونية منصة تعاونية تجمع الجامعات العربية لمواجهة تحديات التغير المناخي، وتمنح عضوية الشبكة إمكانية الوصول إلى موارد قيّمة مثل الورش المتخصصة، والتعاون البحثي، وفرص مقارنة الممارسات مع مؤسسات رائدة، وتعزز الأبحاث المشتركة، وتدعم تبادل أعضاء هيئة التدريس، وتوفر الفرص للمشاركة في الندوات الدولية وبرامج الزمالة، بهدف دفع جهود الاستدامة في المنطقة.

كما تقدم الشبكة الدعم لإنشاء مركز متخصص بالبصمة الكربونية، إلى جانب توفير الأدوات والخبرات اللازمة لمساعدة الجامعات في قياس تأثيرها البيئي وخفضه. بتضافر جهودنا يمكننا تطوير وتنفيذ حلول مستدامة لبناء مستقبل أكثر استدامة للمنطقة العربية.

### مزايا العضوية:

أولوية الوصول إلى برامج الزمالة البحثية الوطنية والإقليمية والدولية، لتعزيز الابتكار في حلول التغير المناخي والتنمية المستدامة.

التعاون في فرص الحصول على المنح البحثية الدولية مع امتيازات خاصة للباحثين الشباب، لدعم الجيل القادم من الباحثين في مجال المناخ.

المشاركة في ندوات تخصصية لأعضاء هيئة التدريس وسلسلة المحاضرين الضيوف، للتعرف على خبرات عالمية في العمل المناخي والاستدامة.

الاستفادة من جلسات التطوير المهني التي يقدمها مركز الابتكار والتعلم الذكي بجامعة أبوظبي، لتعزيز المهارات في ممارسات الاستدامة وتقليل البصمة الكربونية.

خصومات خاصة على الخدمات المقدمة من اتحاد الجامعات العربية والمجلس العربي للمسؤولية الاجتماعية، بما يشمل برامج تدريبية واستشارات ومؤتمرات وتقييمات الاستدامة ووضع استراتيجيات لتنفيذ المبادرات المستدامة.

• فرص تبادل أعضاء هيئة التدريس لتعزيز تبادل المعرفة والتعاون في مشاريع منح بحثية مشتركة حول تحديات المناخ

فرص لتنظيم وقيادة برامج دراسية للطلاب بالخارج ورحلات تعليمية، لتعزيز التبادل الثقافي والتعرف على أساليب مختلفة لتحقيق الاستدامة.

إعفاء من بعض رسوم التسجيل للمؤتمرات الدولية التي تنظمها جامعة أبوظبي، لتعزيز المشاركة في مناقشات حول الاستدامة والتغير المناخي والقضايا البيئية.

الاستفادة من برنامج إرشادي يربط بين الباحثين البارزين في مجال المناخ والباحثين المبتدئين والطلاب من الجامعات الأعضاء.

الوصول المجاني إلى مكتبة جامعة أبوظبي ومصادر التعليمية، لتوفير معلومات قيمة عن التغير المناخي والاستدامة وعلوم البيئة

دعم إنشاء مركز البصمة الكربونية

الحصول على تدريب واستشارات متخصصة من خبراء الشبكة لتحسين تصنيفات الاستدامة، وإعداد تقارير البصمة الكربونية، وتعزيز الاعتراف العالمي بجهود العمل المناخي. الاستفادة من ورش متخصصة، وإرشادات حول السياسة، ودعم لتنفيذ ممارسات الاستدامة.

للتسجيل والانضمام إلى الشبكة، اضغط هنا

لمعرفة المزيد عن برنامج شبكة الجامعات العربية للمعرفة بشأن التغير المناخي والبصمة الكربونية، اضغط هنا.

إذا كان لديكم أي استفسارات متعلقة بالبرنامج، يرجى التواصل معنا عبر البريد الإلكتروني: [AUKNCCF@adu.ac.ae](mailto:AUKNCCF@adu.ac.ae)

معاً، قادرون على صنع فارق ملموس!

مع تحيات،

الأستاذ الدكتور عمرو عزت سلامة  
أمين عام اتحاد الجامعات العربية